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PROTOKÓŁ 

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytego w dniu 24 listopada 2020 roku w godz. 14:00 do 14:45 

w Mickiewiczowskim Centrum Turystycznym w Żerkowie 
 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali D Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego 

w godzinach od 14:00 – 14:45 . 

Obecni członkowie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa zg. z listą obecności  

zał. 1 i 2 

Ponadto w komisji udział wzięli: goście - zg. z lista obecności /zał. 3  

 

 

Temat posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Omówienie projektów uchwał w sprawie: 

1) ustanowienia pomników przyrody,  

2) „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, na rok 2020”, 

3) zmiany Regulaminu określającego zasady udzielania dotacji celowej na wymianę 

nieekologicznych źródeł ciepła tj. kotłów lub pieców na paliwo stałe i zastąpienie ich 

źródłami proekologicznymi na terenie Gminy Żerków stanowiącego załącznik Nr 1 do 

Uchwały Rady Miejskiej Żerkowa Nr XXI/133/2020 z dnia 19 sierpnia 2020 roku, 

4) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Raszewy, 

5) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Żółków, 

6) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych na lata 2020 – 2024, 

7) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków, 

8) powierzenia Gminie Jarocin zadania publicznego w zakresie zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Żerków, 

9)  wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2020 r., 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  2019-

2024. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

PUNKT – 1 Otwarcie posiedzenia 

Przewodniczący pan Wojciech Gałązka o godz. 14:00 dokonał otwarcia wspólnego 

posiedzenia komisji, powitał zebranych, po czym przedstawiła porządek posiedzenia. Radni 

zaakceptowali porządek posiedzenia. 

 

PUNKT 2 – Omówienie projektów uchwał w sprawie: 

1) ustanowienia pomników przyrody  

Przewodniczący poprosił Pana Mirosława Masztalerza o omówienie projektu uchwały. 

Pan Mirosław Masztalerz poinformował, że projekt uchwały powstał na wniosek 

Nadleśnictwa Jarocin. Wystąpiło ono z wnioskiem do Gminy Żerków o przygotowanie 
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projektu uchwały i powołującej wskazane w uchwale pomniki przyrody. Drzewa znajdują się 

w okolicy Gęczewa oraz Śmiełowa. Znajdują się wewnątrz lasu i nie zagrażają 

bezpieczeństwu. Gmina Zerków nie przychyliła się do nazw zaproponowanych przez 

Nadleśnictwo Jarocin, ponieważ Gmina Żerków wyszła z założenia, ze nie upamiętnia się 

osób żyjących jeszcze, a nazwy powinny raczej być związane z danym regionem w celu 

upamiętnienia danych osób, postaci historycznych związanych z daną miejscowością. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił się z zapytaniem jakie imiona nadano drzewom. 

Pan Mirosław Masztalerz poinformował, że są to: Andrzej, Anna, Kantosz i Józef. Następnie 

poinformował skąd wzięły się nadane imiona. 

W związku z brakiem pytań przeszedł do omawiania kolejnego projektu uchwały. 

 

2) „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2020” 

 

Przewodniczący poprosił Pana Bartłomieja Nowickiego Sekretarza Gminy o omówienie 

projektu uchwały. 

Sekretarz poinformował, że coroczne podjęcie uchwały do dnia 30 listopada jest 

obowiązkiem ustawowym. Uchwała ma na celu wykorzystanie potencjału organizacji 

pozarządowych działających na ternie Gminy Żerków. W bieżącym roku ze względu na 

sytuację pandemiczną działalność organizacji pozarządowych była ograniczona. Na następny 

rok zaplanowana na konkursy kwota to 30 tys. zł. W związku z obowiązkiem ustawowych 

uchwała musi zostać podjęta jednak trudno powiedzieć jekie będą możliwości techniczne jej 

realizacji.  

Radny Bogdan Bożejewicz – jakie organizacje przystąpiły w bieżącym roku do konkursu? 

Sekretarz powiedział, ze bieżącym roku do konkursu przystąpiła organizacja „Salos” 

z Dobieszczyzny oraz Stowarzyszenie Fair Play, które ze względu na panujące obostrzenia 

wycofało się po konkursie z organizacji wydarzenia. 

Radny Bogdan Bożejewicz – jaka kwota z ogólnej puli środków została wykorzystana? 

Sekretarz poinformował, że Stowarzyszenie Fair Play zwróciło całą otrzymaną kwotę tj. 14 

tys. zł, natomiast co do reszty będzie wiadomo jak „Salos” złoży ostateczne rozliczenie. 

Następnie dopowiedział, że treść Programu w stosunku do roku ubiegłego nie ulega zmianie. 

Został dodany tylko zapis, który umożliwi ogłoszenie konkurs na prowadzenie ŚDSu na rzecz 

osób niepełnosprawnych.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczacy przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

3) zmiany Regulaminu określającego zasady udzielania dotacji celowej na wymianę 

nieekologicznych źródeł ciepła tj. kotłów lub pieców na paliwo stałe i zastąpienie 

ich źródłami proekologicznymi na terenie Gminy Żerków stanowiącego załącznik 

Nr 1 do Uchwały Rady Miejskiej Żerkowa Nr XXI/133/2020 z dnia 19 sierpnia 

2020 roku 

 

Przewodniczący poprosił Sekretarza Gminy o omówienie projektu uchwały. 
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Sekretarz poinformował, że konieczna jest akceptacja projektu uchwały przez Ministra 

Rolnictwa. Minister zwrócił uwagę, na to że osoba nie należy łączyć pomocy de minimis  z 

pomocą w rolnictwie. Czyli osoba prowadząca gospodarstwo rolne może otrzymać 

dofinansowanie do pieca który wymienia w domu, jednak nie może zamontować tego pieca w 

budynkach gospodarskich. Program Gminy zakłada, ze pomoc jest przyznawana 

mieszkańcom indywidualnym. Minister zwrócił uwagę, aby wykreślić z uchwały zapis 

dotyczący pomocy de minimis w rolnictwie. 

Burmistrz dopowiedział, że Regulamin musiał zostać zaopiniowany w UOKIKU i u Ministra 

Rolnictwa. Minister Rolnictwa początkowo nie miał żadnych uwag jednak po miesiącu uznał, 

że konieczne jest wykreślenie dwóch wyrazów z treści uchwały. 

Wiceprzewodniczący – czy wszystkie środki zostały już wykorzystane? 

Burmistrz poinformował, ze wszystkie środki nie zostały jeszcze wykorzystane, ponieważ 

niektóre osoby będą dopiero rozliczać się w grudniu. 

Sekretarz poinformował, ze zostało złożonych 25 wniosków z czego jeden się nie 

zakwalifikował, natomiast 24 wnioski z czego 21 jest już rozliczonych, a 3 są 

przeanalizowane. Wykorzystano około 80 tys zł. Dodał, że zainteresowanie jest dość duże. 

Radny Juliusz Glaza – czy wniosek można pobrać z Gminy, czy zainteresowany musi sam 

sobie go wydrukować? 

Burmistrz wyjaśnił, że zainteresowani mogą otrzymać wniosek w Gminie, ale z internetu 

również można pobrać.  

Radny Juliusz Glaza zwrócił się z zapytaniem co mogło być przyczyną dyskwalifikacji 

wniosku? 

Sekretarz wyjaśnił, że były to sytuacje, gdzie osoba przed składaniem wniosku posiadała już 

faktury za przeprowadzone inwestycje. 

Radny Juliusz Glaza zapytał, który z pracowników zajmuje się Programem? 

Sekretarz – jest to Pani Ewa Graczyk. 

Burmistrz poinformował, że można się kontaktować z nią pod numerem telefonu 62 740 20 

41. Dodał, że kontakt mógł być utrudniony, ponieważ wskazany pracownik był nieobecny w 

pracy przez miesiąc z powodu choroby. 

Sekretarz uzupełnił, ze podczas nieobecności Pani Graczyk wnioski były przyjmowane przez 

stażystki. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego 

projektu uchwały. 

 

4) wyznaczenia granic i obszaru aglomeracji Raszewy 

5) wyznaczenia granic i obszaru aglomeracji Żółków 

Przewodniczący poprosił Pana Mirosława Masztalerza o omówienie projektów uchwał. 

Pan Mirosław Masztalerz poinformował, że w związku z tym, ze nastąpiły zmiany w ustawie 

konieczne jest podjęcie wiele nowych uchwał przez Rady Gminy.  W Gminie Żerków są już 

uchwały dotyczące wyznaczenia granic i obszaru aglomeracji Raszewy i Żółków, w treści 

uchwały nie zajdą żadne znaczące zmiany, jednak konieczna jest zmiana jej podstawy 

prawnej. Jeśli uchwały z nową podstawą prawną nie zostaną podjęte to uchwały utracą 

ważność z końcem bieżącego roku. Projekty uchwał zostały uzgodnione z Wodami Polskimi.  
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W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczacy przeszedł do omawiania kolejnego 

projektu uchwały. 

6) uchwalenia Wieloletniego Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2020-2024 

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu uchwały Pana Mirosława Masztalerza. 

Pan Mirosław Masztalerz poinformował, że podjęcie uchwały jest niezbędne, ponieważ bez 

niej nie będzie możliwości uchwalenia nowych stawek za wodę i ścieki, z uwagi na fakt, że 

uchwała musi być podłączona do wniosku o ustalenie stawek do Wód Polskich. W nowym 

planie urealniono i zaktualizowano 

Burmistrz podkreślił, że według niego w Gminie Żerków woda i ścieki są zbyt tanie w 

związku z czym brakuje środków na inwestycje. W planach zostały zawarte konieczne do 

przeprowadzenia w najbliższych latach inwestycje. Podkreślił, ze w najbliższym czasie 

konieczna będzie wymiana niektórych elementów sieci wodociągowej, które są sprzed 

kilkudziesięciu lat. W najgorszym stanie technicznym jest przepompownia wody w Żerkowie, 

gdyż ledwo ona funkcjonuje. Konieczne będzie również wykopanie nowej studni w 

Pawłowicach.  

Przewodniczący – bardzo się cieszę, że taki plan w ogóle powstał, że na przyszłość mamy 

jakiś plan tej przebudowy, bo tak jak tutaj Burmistrz i Radni mówią jest nieuniknione, ze 

prędzej czy później będziemy musieli do tego tematu podejść. Odnośnie finansowania 

widziałem, że państwo robi program związany z miejscowościami poPGRowskich to ma 

chyba być z jakiejś tarczy i widziałem również, ze w jednym z punktów jest chyba wymiana 

sieci kanalizacyjno-wodociągowej, ale nie wiem czy jest tak, że już to poszło. 

Pan Mirosław Masztalerz powiedział, że również liczy, ze uda się pozyskać środki na 

wymianę sieci wodociągowej między m. Raszewy a Przybysław. 

Burmistrz powiedział, że cały czas są przygotowywane już dokumenty do tego, aby złożyć 

wniosek, dodał, że Gmina czeka tylko na ogłoszenie programu. 

Przewodniczący zaproponował, że skoro został już stworzony plan dotyczące urządzeń 

wodno-kanalizacyjnych to również dobrze byłoby przygotować taki plan odnośnie dróg, z 

uwzględnieniem tego, że w danym roku zostanie dokonana jakaś przebudowa. Powiedział, że 

dla mieszkańców byłoby to korzystne, ponieważ wiadomo byłoby, że za 2-3 lata będzie coś 

robione w jednej miejscowości a np. w kolejnym roku w innej.  

Przy okazji omawiania powyższej uchwały omówiono również temat dotyczący planu 

zagospodarowania przestrzennego na u. Targowisko i Morelowej. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

7) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków 

Przewodniczący poprosił Pana Mirosława Masztalerza o omówienie projektu uchwały. 

Pan Mirosław Masztalerz poinformował, ze uchwała była niedawno podejmowana. Jednak w 

rozdziale IV, w paragrafie 7 w ust. 2 było napisane nie jak wcześniej było wpisane: 

„częstotliwość odbierania odpadów komunalnych”, a winno być zapisane: „częstotliwość 

pozbywania się odpadów komunalnych”. Jest to Regulamin na postawie art. 4 ust. 2 Ustawy o 

utrzymaniu porządku i czystości w Gminie, a we wskazanym artykule mówi się, o pozbywaniu. 

O odbieraniu mówi zupełnie inny artykuł i w tym zakrsie została już podjęta inna uchwała.  
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W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały 

 

8) powierzenia Gminie Jarocin zadania publicznego w zakresie zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Żerków 

Przewodniczący poprosił Sekretarz Gminy o omówienie projektu uchwały. 

Sekretarz poinformował, że w związku z tym, że Gmina Żerków nie dysponuje Schroniskiem dla 

bezdomnych zwierząt zwrócono się do Gminy Jarocin o przejęcie realizacji zadania publicznego 

dotyczącego zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom, chodzi tutaj konkretnie o psy. W 

związku z tym, że Gmina Jarocin posiada Schronisko dla bezdomnych zwierząt umożliwi to 

przejęcie przez nich realizacji zadania własnego Gminy Zerków. Gmina Jarocin wyraziła zgodę 

na realizację zadania jednak konieczne jest w związku z tym przyjęcie powyższejuchwały. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

9) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2020 rok 

Przewodniczący oprosił Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Rosiejka o przedstawienie 

wprowadzanych zmian do budżetu na rok 2019. 

Skarbnik przedstawiła wprowadzane zmiany do budżetu informując, że:  

- Wojewoda Wielkopolski pismem nr FB-I.3111.377.2020.6  z 4 listopada 2020 roku 

zwiększył plan dotacji  w rozdziale 85295 o kwotę 21 339,78 zł (Program "Wspieraj 

Seniora"),   

 

- Wojewoda Wielkopolski pismem nr FB.I.394.2020.6 z 13 listopada 2020 roku zwiększył 

plan dotacji w rozdziale 85202 o kwotę 13 679,00 zł,  

 

- Wojewoda Wielkopolski pismem nr FB.I.3111.402.2020.6 z 13 listopada 2020 roku 

zwiększył plan  dotacji w rozdziale 85502 o kwotę 350 515,00 zł, 

 

- Wojewoda Wielkopolski pismem nr FB-I.3111.408.2020.7 z 16 listopada 2020 roku 

zwiększył plan dotacji w rozdziale 85228 o kwotę 4 800,00 zł, 

 

- Wojewoda Wielkopolski pismem nr FB-I.3111.417.2020.7 z 16 listopada 2020 roku 

zmniejszył plan dotacji  w rozdziale 85503 o kwotę 200,00 zł. 

 

Następnie poinformowała, że Główny Urząd Statystyczny pismem nr POZ-

WO.5742.1.2020.3 z 12 listopada 2020 roku zwiększył plan dotacji w rozdziale 75056 o 

kwotę 269,00 zł na narodowy spis powszechny ludności. 

  

Dodała, że zwiększa się plan dochodów i wydatków o 150 000,00 zł na gospodarkę odpadami 

komunalnymi oraz zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 4 515,00 zł w rozdziale 

85216 (zwrot nienależnie pobranych świadczeń). 

 

Skarbnik podsumowała, że dokonuje się przesunięć w planie dochodów w celu urealnienia w 

stosunku do wykonania. 
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Skarbnik poinformowała, że dokonuje się również następujących przesunięć w planie 

finansowym  wydatków: 

 

- dział 010 - zwiększa się plan wydatków w rozdziale 01010 na opłaty za energię elektryczną 

na oczyszczalniach ścieków i hydroforniach oraz usługi pozostałe - kwota 115 600,00 zł, 

 

- dział 750 - przesuwa się w rozdziale 75085 kwotę 2 000,00 zł na zakup usług pozostałych 

oraz w rozdziale 75056 kwotę 0,14 na wydatki osobowe, 

 

- dział 801 - do rozdziału 80101, 80103 i 80150 przenosi się łącznie kwotę 34 400,00 zł na 

dotację dla Stowarzyszeń Edukacyjnych; w rozdziałach 80101, 80103, 80104  przesuwa się 

środki  na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz zakup materiałów i pomocy 

dydaktycznych, 

 

- dział 852 -  w rozdziale 85202 dokonuje się przesunięć w celu prawidłowego 

funkcjonowania jednostki i realizacji programów związanych z przeciwdziałaniem COVID; 

przesuwa się kwotę 5 334,95 zł z rozdziału 85219 do rozdziału 85295 jako wkład własny do 

programu "Wspieraj Seniora" w MGOPS, 

 

-  dział 854 - przesuwa sie do rozdziału 85401 kwotę 4 000,00 zł na wynagrodzenia i wydatki 

osobowe, 

 

- dział 921 - przesuwa się z rozdziału 92109 na rozdział 01010 kwotę 115 600,00 zł i na 

rozdział 80101, 80103, 80150 kwotę 34 400,00 zł, 

 

Następnie powiedziała, że dokonuje się  przesunięć w planie wydatków Funduszu Sołeckiego: 

 

- Sołectwo Szczonów - przesuwa się z przedsięwzięcia "projekt na siłownię zewnętrzną" 

kwotę 2 100,00 zł oraz z przedsięwzięcia "zakup materiałów na remont sali wiejskiej..." 

kwotę 1 500,00 zł  na przedsięwzięcie "montaż klimatyzacji w kuchni na sali wiejskiej" kwota 

3 600,00 zł. 

 

- Sołectwo Lubinia Mała - przesuwa się z przedsięwzięcia "zakup i montaż klimatyzacji na 

Sali Wiejskiej" kwotę 6 522,43 zł, przedsięwzięcia "budowa chodnika przy siłowni" kwotę 2 

000,00 zł oraz z przedsięwzięcia  "wymiana okien na Sali wiejskiej" kwotę 10 000,00 zł na 

przedsięwzięcie "wymiana podłogi na sali wiejskiej" kwota 18 522,43 zł. 

 

- Sołectwo Chwałów - przesuwa się z przedsięwzięcia "spotkanie  rozrywkowo-kulturalne 

festyn rodzinny"  kwotę 450,47 zł na przedsięwzięcie "zakup zlewu gastronomicznego wraz z 

montażem". 

 

- Sołectwo Antonin - przesuwa się z przedsięwzięcia "wykonanie  chodnika o długości 115 

m" kwotę  
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19 315,00 zł, z przedsięwzięcia "zakup kostki brukowej" kwotę 3 822,23 zł, z przedsięwzięcia 

"spotkanie o charakterze kulturalno-sportowym" kwotę 2 000,00 zł, z przedsięwzięcia "zakup 

namiotu reklamowego oraz warnika" kwotę 184,21 zł na przedsięwzięcie "wykonanie 

utwardzenia części gminnej drogi gruntowej w Antoninie" kwota 25 321,44 zł. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy o omówienie 

kolejnego projektu uchwały. 

 

10)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  2020 -

2026 

Skarbnik poinformowała, że zmianie ulega Wieloletnia Pognoza Finansowa Miasta i Gminy Żerków 

na lata 2020- 2026. 

Następnie powiedziała, że planowane dochody na 2020 rok zwiększa się do kwoty 59 905 

393,62 zł, w tym: 

- dochody bieżące do kwoty  57 970 849,62 zł 

- dochody majątkowe do kwoty    1 934 544,00 zł 

Również planowane wydatki na 2020 rok zostają zwiększone do kwoty 62 841 591,71 zł, w 

tym: 

- wydatki bieżące do kwoty  55 862 567,73 zł 

- wydatki majątkowe do kwoty    6 979 023,98 zł 

Następnie nadmieniła, że planowane przychody i rozchody na 2020 rok  pozostają bez zmian. 

Skarbnik poinformowała, że planowane przedsięwzięcie pod nazwą "Kompleksowa 

rewitalizacja budynku i przyległego terenu po Szkole Podstawowej przy ulicy Kolejowej oraz 

Parku Rekreacji i Sportu "Park Niezwykły" w Żerkowie w celu nadania im nowych funkcji - 

Poprawa warunków życia mieszkańców – rekreacja i wypoczynek" - zmniejsza się nakłady w 

roku 2020 o kwotę 150 000,00 zł do kwoty 1 729 761,00 zł. 

 

Punkt 3 – Sprawy bieżące 

Sprawy bieżące zostały poruszane podczas omawiania poszczególnych projektów uchwał. 

 

Punkt 4 – Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący o godzinie 14:45 zamknął 

wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.      

 

 

 

 

PROTOKOŁOWAŁA:     PRZEWODNICZYŁ: 

                      Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa

  

 

      

     Elżbieta Kupś       /-/ Wojciech Gałązka 

 
     

 


